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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a Ráckevei Duna-ág sorsa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A tavaszi  hónapok  heves  esőzései  nyomán  ismét  megsokasodtak  azok  az  aggódó  lakossági
megkeresések,  amelyek  a  Dél-pesti  Szennyvíztisztítóból  a  Ráckevei-Soroksári  Dunába  ömlő
szennyes áradatot kifogásolják.

Ezzel  párhuzamosan  a  környezetvédelmi  szakemberek  részéről  is  egyre  több  a  szintén  aggódó
hangvételű nyilatkozat ebben a témában.

A tisztítómű azzal igyekszik megnyugtatni a közvéleményt, hogy nyár közepére a megnövekedett
befogadó kapacitással megoldják a helyzetet. De mindez sajnálatos módon egyelőre nem történt
meg.

Ugyanakkor sajnos valószínű, hogy cselekvés hiányában a Duna-ág az ökológiai katasztrófa határán
áll.

Az ökológiai probléma számos súlyos következménnyel járhat: egy alacsony vízállásnál bármikor
bekövetkezhet  nagymértékű  halpusztulás,  a  nemzetközileg  is  védett  úszólápok,  illetve  más
növények végleg eltűnhetnek a területről.

Szűkebb környezetemben, Soroksáron a Molnár-szigeti kis ág elposványosodott. Ennek elsődleges
oka a meder iszapkotrásának elmaradása, illetve a tisztítómű szennyvize.

Tudomásom szerint a Kormány önerőből nem kívánja a kotrást finanszírozni,  az Európai Uniós
forrás  igénybevételének feltétele  viszont  a  szennyvíztisztító  vizének átvezetése  a  nagy Dunába.
Emiatt nem tudtuk felhasználni a korábban elnyert támogatást.

Ráadásul  a  Kormány  nagyra  törő  tervei  között  szerepel  egy  evezős  centrum  kialakítása,  ami



nemhogy megoldja,  hanem tovább  mélyíti  a  problémát.  Az ország  negyedik  legnagyobb  üdülő
övezetére, sok ezer család pihenését, kikapcsolódását szolgáló területre, a természetvédelemre nem
lesz pozitív hatása.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem,  tájékoztasson  a  kormány  jövőbeli  szándékáról  a  meder  kotrását,  a  Dél-pesti
Szennyvíztisztító korszerűsítését, illetve a tervezett nagyberuházást illetően.

Tisztelettel:

Dr. Hiller István
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